
— Společenská kronika str. 2
— Zprávy z knihovny str. 3
— Soutěž 2013 str. 4
— Sběr a svoz odpadu str. 5
— Jak může senior ovlivnit své zdraví? str. 6
—   Kryštof a Rychard Krajčo na Trčkově náměstí str. 7
— Kalendář akcí str. 8
—   Zhasněte světla, divadlo je tady! str. 9
— Odečty vody  str. 10
—   Šestý ročník turnaje OpočnoCup str. 11
— Miloš Kopecký str. 12

J A K  S E  C H O V A T  K E  S V É M U
I  O B E C N Í M U  M A J E T K U

Vážení občané, ob-
racím se na vás na 
stránkách Opočen-
ských novin s vý-
zvou ke správnému 
užívání vašeho ma-
jetku, aby nedochá-
zelo k devastaci ma-
jetku města. Jedná 
se o dešťové svody 
z vašich nemovi-
tostí. Každý dešťo-
vý svod má v místě 
zaústění do kana-
lizace v chodníku 
města čisticí dvířka 
(tak zvaný gaigr). 
Povinnost udržo-
vat ho průchozí 

je na vlastnících nemovitostí. Když nedochází ke kontrole a 
vyčištění (doporučení je 4x ročně udělat kontrolu průchod-
nosti svodu do kanalizace a případné nečistoty, většinou listí, 
odstranit), hrozí neprůchodnost gaigru. V případě, že gaigr 
není průchodný, voda si najde cestu ven a jsme u ničení ma-
jetku města. Voda vymílá okolí svodu a v případě chodníků 
z dlažebních kostek dochází k vymílání podloží a následné-
mu poškození chodníku. Nyní na podzim, kdy padá listí, je 
nutnost vyčištění gaigrů velmi aktuální, protože pokud jsou 
gaigry ucpané ještě než začne padat listí, dojde k úplnému 
zneprůchodnění svodů a chodník okolo svodu bude poško-
zen. Město bude požadovat náhradu škody a k tomu vám ještě 
ucpané svody budou přetékat, poškozovat fasády a následně 
zamrznou, rozmrznou a dojde k dalším škodám. Apeluji tedy 
na vás touto cestou a žádám vás o kontrolu a vyčištění vašich 
dešťových svodů. V současné době víme, že se jedná o svody 
v Zámecké ulici nebo na severní frontě Kupkova náměstí, kde 
jsou svody ucpané již dnes. Doufám, že nebudete lhostejní ke 
svému, ale i městskému majetku, kontrolu a vyčištění prove-
dete, čímž se vyhnete i dalším, daleko horším problémům. 
V případě, že vaše svody jsou ucpané tak, že nebudete schopni 
je sami zprůchodnit, tak se můžete obrátit na Technické služ-
by města Opočna, které vám je zprůchodní, ale samozřejmě za 
úplatu.           Za odbor majetku Fi.
 

J O S E F  Č A P E K  –  P O D O B Y

Už jen několik posledních dnů, a to do 29. září 2013, se ještě 
můžete potěšit obrazy Josefa Čapka ve výstavní síni na prvním 
nádvoří opočenského zámku. Expozici tvoří okolo šedesáti ob-
razů, mezi nimiž jsou k vidění i jedinečné skvosty. Mezi takové 

určitě patří oboustranný obraz Kontemplace, vydražený letos 
v únoru v londýnské aukční síni Sotheby's za více než 250 tisíc 
liber, který dosud v České republice nebyl vystavován, a obraz 
Dívka v růžových šatech, jehož cena se během aukce v Galerii 
Art v Praze vyšplhala na rekordních 12 milionů korun a je tak 
Čapkovým nejdražším dílem.
 I díky těmto dílům neváhaly výstavu navštívit tisíce lidí z celé 
České republiky i zahraničí. Mezi návštěvníky byly osobnosti 
z uměleckých kruhů, sběratelé umění a velkou radost jsme 
měli z návštěv rodin s dětmi. Některé děti zaujala výstava nato-
lik, že se do výstavní síně vracely se svými obrázky, které nama-
lovaly právě na motivy obrazů Josefa Čapka. A jaké byly názory 
na výstavu? To už napoví záznamy z návštěvní knihy. Troufám 
si říci, že všechny zápisy jsou pochvalné a řada z nich děkuje za 
nevšední zážitek, který výstava nabízí. 
 Dovolte mi tedy, abych na tomto místě některé z nich cito-
vala:

„Krásné! Opočno si zaslouží Čapka a Čapek Opočno.“ (M. Če-
pelka)

„Skvělá výstava. Velmi ráda přijedu znovu na další, stejně vy-
dařenou. Držím palce! Ať se Opočnu daří. Ať krása vítězí nad 
zlem.“ (Návštěvník ze Dvora Králové)

„Ten nádherný Čapek Opočnu moc sluší!“ (S. Zindulka, herec)
 Mnoho záznamů také vedle pochvaly upozorňuje na to, že 
v Opočně není k vidění expozice obrazů Františka Kupky. Ne-
chceme předbíhat, ale pokud se naše plány podaří zrealizovat, 
bude v příštím roce opět i dílo tohoto našeho slavného rodáka 
v Opočně k vidění. 
 Výstava je u konce a obrazy se opět vrátí ke svým majitelům 
do soukromých sbírek a galerií. Její příprava byla náročná a 
poděkování patří všem, kteří se zasloužili o její zrod. Nebylo by 
však výstavy bez zajištění jejího chodu po celé léto, o který se 
postaralo několik našich spoluobčanek, a těm patří velké podě-
kování právě na tomto místě. Děkuji tedy Heleně Fáberové, Bo-
ženě Tymichové, Marii Nedvědové, Veronice Kosařové, Nikole 
Bónové a Lucii Menclové za jejich obětavou práci. Díky nim 
mohla být výstava otevřena nepřetržitě více než čtyři měsíce.
 Věřím, že i příští akce podobného rázu budou přinejmenším 
stejně úspěšné a že se budete moci potěšit z díla dalšího slavné-
ho českého malíře.

Mgr. Renáta Černá, tajemnice
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s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :

Věra Musilová         5. 9. 1921
Miroslav Michl       6. 9. 1933
Andrej Grunt        7. 9. 1931
Maruška Kubasová    10. 9. 1928
Ludmila Lázničková    16. 9. 1931
Jindřich Mrázek       8. 9. 1927
Eva Bažantová    23. 9. 1930

V Í T Á M E  N O V É  O B Č Á N K Y :
Matyáš Mrázek    Opočno, Pitkova 183
Diana Dušková    Opočno, Dobrušská 577
Daniel Musil    Opočno, Vorlova 46
Natálie Snopková    Opočno, Palackého 565
Laura Klugová    Opočno, U Broumaru 714
Vojtěch Pejskar    Opočno, Jiráskova 513

E - A U K C E  E N E R G I Í 

Červencové elektronické aukce energií se zúčastnilo celkem 
7 200 občanů a objem soutěžených energií činil 172 mil. Kč. Ob-
čané našeho města uzavřeli celkem 302 komoditních smluv 
(firmy celkem 12 smluv) na dodávky elektrické energie a zem-
ního plynu s firmou Europe Easy Energy, a.s., z Prahy. Prů-
měrná úspora dosáhla 30,62 %. Nejnižší finanční úspora činila 
1 635 Kč/2 roky, nejvyšší úspora 30 508 Kč/2 roky. Projekt 
podporovaný městem splnil svá očekávání a v blízké budouc-
nosti (od 1. 1. 2014) přispěje k výraznému snížení nákladů 
na energie pro zúčastněné subjekty. Firma eCENTRE, a.s., 
z Prahy zajišťovala celý administrativní servis včetně výpovědí smluv a 
celý projekt byl zcela zdarma. Pro domácnosti a firmy, které nevyužily 
tuto možnost, máme dobrou zprávu. Opakování e-aukce se předpo-
kládá v únoru 2013! Organizačně bude probíhat obdobně jako před-
chozí projekt a opět bude zcela zdarma. Občané budou předem včas 
informováni prostřednictvím městského rozhlasu, Opočenských no-
vin a webových stránek města.                   jk

S T R A T E G I C K Ý  P L Á N 
R O Z V O J E  M Ě S T A 

V Ý S L E D K Y  D O T A Z N Í K O V É H O 
Š E T Ř E N Í  –  4 .  Č Á S T

Vážení spoluobčané. 
 I v tomto vydání Opočenských novin jsou pro vás připraveny infor-
mace z dotazníkového šetření, které bylo součástí Strategického plánu 
rozvoje města Opočna. Tentokrát se informace týkají sportovního a 
kulturního života v Opočně. 
Jaké sportovní zařízení v Opočně postrádáte?
 Na tuto otázku neodpověděli všichni respondenti. Někteří uvedli i 
odpověď, že je dostatečný počet sportovních zařízení. Nejvíce respon-
dentů uvedlo mezi chybějícími sportovišti multifunkční hřiště. Dále 
byla uvedena tato sportoviště: běžecký tartanový ovál, squashové cen-
trum, krytý bazén, volejbalové hřiště, dráha na in line bruslení, sauna, 
hokejbal, in line hokej, fitness centrum.
 Jedním z opakujících se návrhů bylo vybudování místa, kde by moh-
ly děti v zimě sáňkovat a lyžovat a objevil se i požadavek na vybudování 

malého lyžařského vleku.
 Sportovní život v Opočně má velkou tradici a tomu odpovídá i 
množství sportovišť. Vždyť které jiné město velikosti Opočna se může 
pyšnit krytou ledovou plochou, fotbalovým stadionem, 5 tenisovými 
kurty, koupalištěm s kempem atd. Co nám chybí, jsou sportoviště vol-
ně přístupná veřejnosti, a to jak pro dospělé, tak hlavně pro děti. Toto si 
zastupitelé uvědomují a v současné době jsou již rozpracovány studie 
na vybudování dětského hřiště u Jordánku a hřiště pro náctileté za ma-
teřskou školou. Podívat se na ně můžete na www.opocno.cz – samo-
správa – investiční akce. 
 Vybudování lyžařského vleku se neplánuje, ale případné terénní 
úpravy, které by umožňovaly bezpečné sáňkování v centru města, jsou 
již dnes tématem některých diskuzí. Připomínám jen, že okrajové části 
města nabízejí přírodní svahy, které jsou pro zimní radovánky dětí jako 
stvořené (např. Lišťovina, Dubina, Švamberk). Jen je třeba vydat se 
s dětmi na krátkou procházku.
 Další náměty, jako je vybudování squashového centra, krytého ba-
zénu a běžecké dráhy, budou muset zůstat pouze přáními některých 
spoluobčanů. Tento druh sportovišť je dostupný v nedalekých větších 
městech a jejich zřízení zřejmě nebude v nejbližším časovém horizon-
tu na pořadu dne. 
Jak jste spokojeni s kulturním a společenským životem ve městě a jaké 
kulturní vyžití v Opočně postrádáte?
 Na otázku ohledně spokojenosti s kulturním životem byla odpověď 
zcela jednoznačná. Většina respondentů odpověděla, že je spokojená. 
Zmíněny byly i různé podněty a návrhy na obohacení kulturního živo-
ta ve městě. Čtyři respondenti uvedli, že je kulturní život v Opočně zby-
tečně moc bohatý a jeden respondent uvedl nespokojenost s kulturním 
životem ve městě. 
 Další návrhy na obohacení kulturního života: více divadelních před-
stavení, kino, více akcí pro mládež, více přednášek a besed, zřízení ne-
kuřácké kavárny, zřízení muzea, taneční večery pro mládež, koncerty 
dechovky, více akcí pro rodiče s dětmi. 
 Vaše podněty jsou hodnotné a pro vedení města jsou cennými infor-
macemi, jakým směrem se v této oblasti vydat. 
 Kulturní život v Opočně je, dle mého názoru, opravdu pestrý a 
je jen třeba akce správně naplánovat s ohledem na dění v okolí. Jistý 
dluh cítíme v oblasti dechové hudby. Tento žánr je v Opočně poněkud 
opomíjen, ale byla již zahájena některá jednání a věříme, že i tato me-
zera bude v příští sezoně vyplněna. Chystána jsou pro vás opět nová 
divadelní představení, jak v podání ochotnických souborů, tak i v po-
dání profesionálních herců. Chybět nebudou ani besedy na zajímavá 
témata. 
 Také se objevil požadavek na nekuřáckou kavárnu. Ty ale v Opočně 
již máme, jen je třeba se porozhlédnout. Když se projdete po Kupko-
vě či Trčkově náměstí, jistě na příjemné nekuřácké posezení při kávě 
narazíte.
 Jako vždy moc děkujeme za náměty i za to, že vám kulturní život a 
sportovní vyžití není lhostejné.
 Informace o dalších výsledcích dotazníkového šetření naleznete 
v příštím vydání ON.

Mgr. Renáta Černá, tajemnice

S E Z N A M  N Á L E Z Ů  M Ě S T S K É H O 
Ú Ř A D U  O P O Č N O

Ke dni 16. 9. 2013 byly do podatelny odevzdány tyto nálezy:
1) klíče (21. 3. 2013, 13. 5. 2013, 5. 8. 2013, 16. 8. 2013, 
 30. 8. 2013, 3. 9. 2013, 10. 9. 2013) 
2) telefon značky NOKIA (25. 3. 2013)
3) řetízek s přívěskem (16. 5. 2013)
4) telefon značky U:fon (21. 5. 2013)
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 Třetí čtení.
 –  L. J. Smith: Stefanovy deníky 6. – Spojení
 Upíří fantasy.
–  Gerry Bailey: Poznáváme peníze
 Finanční gramotnost pro děti.

Akce na dětském oddělení:
Výstavky: Jana Knitlová, Vojtěch Steklač
Soutěž: Josef Kajetán Tyl - křížovky
Tvořivá dílna: Strašidlení
(probíhá v půjčovní dobu – pondělí a středa 12-16.30)
 
Kompletní přehled všech nových knih naleznete na stránkách knihovny 
www.opocno.cz/knihovna, On-line katalog, Seznamy a novinky.

TÝDEN KNIHOVEN 30. 9. - 4. 10. 2013
V rámci Týdne knihoven má široká veřejnost možnost se bez-
platně zaregistrovat a stát se tak čtenářem Městské knihovny 
Opočno. Pro současné čtenáře-hříšníky bude vyhlášena am-
nestie - pokud v tomto týdnu vrátí vypůjčené knihy, budou jim 
prominuty poplatky z prodlení.

5) tmavě modré sako (17. 6. 2013)
6) klíč od automobilu s přívěskem (22. 7. 2013)
7) dámské jízdní kolo ESKA (26. 7. 2013)
8) fotoaparát značky NAIKEI (9. 9. 2013)
 Vlastníci výše uvedených věcí si je mohou vyzvednout v podatelně 
Městského úřadu Opočno v přízemí budovy čp. 247 na Kupkově ná-
městí. Informace na telefonním čísle 494 669 636.
 Nepřihlásí-li se vlastník do 6 měsíců od odevzdání věci, připadá věc 
do vlastnictví obce.                 Alena Hrubá

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
–  Erich von Däniken: Pozdravy z doby kamenné 
 Edice tajemství. 
–  Vladimir Fedorovski: Carevny širé Rusi 
 Od Kateřiny Veliké po Nainu Jelcinovou. 
–  Joy Fieldingová: Potok snů 
 Román. 
–  Carin Gerhardsen: Perníková chaloupka 
 Severská krimi. 
–  Jiří Kovařík: Ludvík XIV. 
 Život, doba a války krále Slunce. 
–  Halina Pawlowská : 
 Zeptej se mámy aneb 100 receptů, jak se dožít 100 let. 
 Humor + recepty. 
–  Julie Peters: Píseň slunečné země 
 Román. 
–  Jenk Saborowski: Operace Blackmail 
 Thriller. 
–  Kay Schubachová: Naprostý cizinec 
 Skutečný příběh. 
–  Leoš Šimánek: Cestování je můj život 
 Cestopis. 

Regionální literatura
–  Jiří Frýzek: Ze starých kronik podruhé 
 S ilustracemi Jarmily Haldové. 
–  Kupka-Waldes. Malíř a jeho sběratel 
 Dílo Františka Kupky ve sbírce Jindřicha Waldesa. 

 Oddělení pro děti
– David Walliams: Pan Smraďoch, Malý miliardář
 Humorné příběhy ze života.
–  Janet Tashjianová: Žil jsem jako kniha
 Humorná kniha o nelásce ke knihám.
–  Šmoulové 2: Únos Šmoulinky
 Filmový příběh.
–  Gitty Daneshvari: Ghúlmošky navždy
 Série Monster High.
–  Daniela Krolupperová: Bubáček a Myšošlap
 První čtení.
–  Darren Shan: Oceán krve
 Sága Lartena Hroozleyho – Kniha druhá.
–  Šel dědeček na kopeček
 Leporelo.
–  Vera Brosgol: Anin duch
 Komiks.
–  Jim Smith: Já (fakt ne)jsem trapnej
 Pokračování humorné knihy.
–  Blanka Čapková: Zpívající kuchyň
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pro předškolní vzdělávání: ,,Letem světem k jiným dětem“ a 
pokračovat tak v započaté práci v loňském školním roce.
 Tak jako každoročně nás čeká spousta akcí nejenom pro děti, 
ale i pro veřejnost. Mezi takové akce bezpochyby patří i bub-
nování na drumbeny s panem Zdeňkem Rollerem, který drum-
beny zároveň i vymyslel. Bubnovat budeme ve školce celý den 
18. října, vy si můžete přijít  zabubnovat v odpoledních hodi-
nách. Tímto vás srdečně zveme.
 Ke konci školního roku jsme zažádali o dotaci Ministerstvo 
školství mládeže a tělovýchovy a uspěli jsme.  Dotaci na pod-
poru logopedické prevence v roce 2013 ve výši 34 000,- Kč 
jsme získali na projekt: ,Říkám, říkáš, říkáme a pokroky dělá-
me.“ Za peníze z dotace nakoupíme nové pomůcky a výukové 
programy pro děti s vadnou výslovností. I letos bude probíhat 
kroužek ,,Jazýček“ pod vedením dvou odborně způsobilých 
učitelek.
 Nastává podzim, a tak vám, ale i nám, přeji pěkné podzimní 
dny plné spokojenosti a pohody.

Za kolektiv MŠ Mgr. Hana Kubalová, ředitelka MŠ
    

Ř Í J E N  V  O R L I C K Ý C H  H O R Á C H 
A  P O D O R L I C K U 

Vážení čtenáři,                          
už jste vyzkoušeli naši novou KAR-
TU HOSTA? Jestli ne, tak navštivte 
webový portál www.orlickakarta.
cz, kde najdete možnosti, jak kartu 
získat, ale také přehled všech za-
pojených atraktivit a ubytovacích 
zařízení.

 Rádi bychom vás pozvali na některé akce, které se u nás 
konají v říjnu:
V neděli 29. 9. 2013 začíná již 3. ročník Mezinárodního hu-
debního festivalu F. L. Věka 2013, který trvá až do listopadu. 
Festival se koná ve třech městech, a to Dobrušce, Opočně a 
Novém Městě nad Metují. V neděli 6. 10. 2013 bude v Ma-
riánském kostelíku v Opočně hostem festivalu Heroldovo 
kvarteto v čele s koncertním mistrem Petrem Zdvihalem. Ná-
sledovat bude 14. 10. 2013 galakoncert slavné mezzosopra-
nistky Dagmar Peckové za doprovodu dobrušského rodáka 
a klavíristy Prof. Jaroslava Šarouna ve Společenském centru 
v Dobrušce. Po roce se na festival vrací recitátor Alfred Strej-
ček, se kterým vystoupí v neděli 20. 10. 2013 v Klášterním 
kostele Narození Panny  Marie v Novém Městě nad Metu-
jí držitel vysokého vyznamenání - francouzského národního 
řádu umění a literatury - cembalista Stéphane Béchy.
 Na nádvoří Státního zámku v Opočně ve čtvrtek 
10. 10. 2013 začne největší sokolnická akce v Čechách, a to již 
46. Mezinárodní setkání sokolníků. Až do soboty 12. 10. 
2013 můžete vidět slavnostní nástupy a večerní výřady s lovec-
kými fanfárami a ukázky lovu s dravci. 
 V říjnu se také můžete těšit na festival vážné hudby, a to 
Mezinárodní varhanní festival Zdeňka Pololáníka v České 
Třebové. Program a termín bude upřesněn a najdete ho na 
stránkách města. 
 Nabídku všech akcí v destinaci najdete na www.mojeorlic-
kehory.cz

S O U T Ě Ž  2 0 1 3  „ P O Z N Á V A C Í “

Při zadávání minulé otázky jsme tušili, že mnohým z vás pořád-
ně zamotáme hlavy, ale zamotali jsme jich víc, než jsme čekali. 
Snímek ukazuje, že si do paměti neukládáme pouze podobu 
domu, ale také jeho okolí. Ze všech odpovědí byla totiž pouze 
jediná správná, přitom dům stojí na Kupkově náměstí a jeho 
vzhled se od doby, kdy byl snímek pořízen, téměř nezměnil. 

„Je to dům čp. 248, bývalá četnická stanice, Kupkovo náměs-
tí. Chaloupka 577, Opočno.“ Tak zněla správná odpověď, pan 
Chaloupka měl pravdu. I s tou četnickou stanicí! Gratulujeme!
 Dnes je vedle tohoto domu KND, fotografie tedy vznikla 
ještě před rokem 1901, kdy byl Kodymův národní dům posta-
ven. Dům čp. 248 je o trochu starší a vznikl jako dům činžovní. 
Dokazuje to opočenská kronika zápisem z roku 1881: „Notář 
a městský radní Jan Doležal uvolil se ve schůzi městského za-
stupitelstva na Velkém náměstí postaviti činžovní dům, aby 
na Opočně zmírnila se nouze o byty, kterou zvláště úřednictvo 
cítilo… …Nový dům byl následujícího roku hotov. Byl o jed-
nom poschodí a měl 4 rozsáhlé byty pod zvláštním uzavřením 
o kuchyni, spižírně a třech velkých pokojích. Kromě toho byly 
v podpřízemku malé byty do dvora. Dům dostal později číslo 
248.“ 

 Dnešní otázku přinášíme v podobě dalšího snímku, který le-
topisecká komise získala ve Státním okresním archivu v Rych-
nově n. Kn. Na jakém místě byla pořízena tato fotografie? Na 
vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěrky, tj. do 8. 10., můžete 
je posílat emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.cz, 
smskou na číslo 739 145 521 nebo předat osobně na podatelně 
MěÚ. Odpovědi je možné sdělit i přímo v archivu letopisecké 
komise – každou středu od 14 do 16.30 hodin v KND.   
                                              Za letopiseckou komisi dm

T A K É  V  M A T E Ř S K É  Š K O L E 
Z A Č A L  N O V Ý  Š K O L N Í  R O K 

O prázdninách jsme se na něj náležitě chystali. První budova 
mateřské školy byla vymalována a byly položeny nové koberce. 
Před první a hospodářskou budovou máme novou zámkovou 
dlažbu. Ostatní prostory byly uklizeny a vyzdobeny – připra-
veny na příchod stávajících i nových dětí. Všechny třídy jsou 
maximálně naplněné do počtu 28 dětí na třídu. Adaptace no-
vých dětí zatím probíhá bez větších problémů, a tak se můžeme 

,,vrhnout“ do plnění našeho školního vzdělávacího programu 
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J A K  M Ů Ž E  S E N I O R  O V L I V N I T 
S V É  Z D R A V Í ? 

Přednáška o správné výživě seniorů s možností ovlivnit své 
zdraví se uskuteční 16. října 2013 v 15 hodin v Domově pro 
seniory Jitřenka v Opočně.
Program: 
1. Civilizační choroby
2. Podvýživa a její prevence
3. Správné složení a základní složky potravy
4. Aktivní stáří jako prevence chorob
5. Metabolit balance
6. Proč využívat Bodystat
Přednáší: Mgr. Jiřina Kubcová
Pořádá občanské sdružení na podporu zdravotně sociálních 
služeb a aktivit na Opočensku.
Vstupné zdarma. Těší se pořadatelé.

Koupím poštovní známky, pohledy, obálky, staré bankovky, 
tuzexové bony, losy, staré akcie, jízdenky ČSD, celé sbírky - 

větší množství - pozůstalost po sběrateli. 
Platím v hotovosti nejvyšší možné ceny. 

Info: tel.: 724 22 92 92
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K R Y Š T O F  A  R I C H A R D  K R A J Č O 
N A  T R Č K O V Ě  N Á M Ě S T Í 

Ve čtvrtek 29. srpna 2013 odpoledne se na Facebooku na blogu 
kapely Kryštof objevila zajímavá zpráva. A velkou roli v ní hrá-
lo právě naše město. Prioritní informace byla, že v 17 hodin si 
Richard Krajčo přijede zahrát na Trčkovo náměstí do Opočna. 
Jen tak… se španělkou… pro 20 lidí. Zpráva se nesla jak tajná 
šifra městem. To přece není možné?! Dělá si někdo legraci?! 
V koutku duše každého hryže otázka, ale co když je to pravda? 
Co když tam fakt budou a zrovna já tam nebudu! V půl páté už 
bylo jasné, že každý, kdo měl pochybnosti, nemusel mít obavu, 
že bude případně za idiota sám. Na Trčkově náměstí přešlapo-
valy hloučky lidí a čekaly. Občas výbuch smíchu, občas zamra-
čené čelo.  A pak tváře davu rozsvítila nepřehlédnutelná dodávka 
s nápisem Kryštof!!! Tak je to pravda! Bez zbytečného zdržování, 
bez skrupulí a bez manýrů hvězd showbyznysu si připravila celá 
kapela nástroje a už to jelo. Richard Krajčo vystřihl největší hity 

a z lavičky rozdával okolo sebe úsměvy, že roztála srdce nejen 
náctiletých dam. Byl vtipný, milý, bezprostřední a choval se tak 
přirozeně, že člověk měl pocit, že hraje jen pro něj. Celá kapela 
sršela dobrou náladou a humorem. Možná právě proto, že neby-
lo žádné ozvučení, nasvícení a další vymoženosti moderní doby, 
bylo celé vystoupení jedinečným hudebním zážitkem, který si 
každý odnesl v sobě. Víc takových umělců, víc takových překva-
pení! Nezbývá než říci: „Opočno děkuje!!!“                 OS

C O  C H Y S T Á  O P O Č E N S K Ý 
K A Š P Á R E K  V  N O V É  S E Z O N Ě ? 

Loutkové divadlo již tradičně zahajuje sezonu 3. neděli v říjnu 
(20. 10. 2013). V nové sezoně se můžete těšit na tři nové hry, kte-
ré jsme v průběhu léta připravili. Jsou to: O pyšné base, Jak se 
čert stal ševcem a Štědrý večer. Hru Štědrý večer se nám podaři-
lo připravit díky spolupráci s dramatickým kroužkem Základní 
umělecké školy pod vedením paní učitelky Jany Rejzkové. Je to 
vánoční příběh o chudém chlapci Vašíkovi, který žije se svým 
dědečkem na samotě u lesa. Na Štědrý večer se v lese setkává se 
zvířátky. 
 Na tomto místě bych rád poděkoval všem účinkujícím. Dětem 
3. B, jmenovitě: Vašíku Vostoupalovi, Báře Bašové, Šárce Krun-
číkové, Barče Menclové, Ellence Šnajdrové, Vítku Holečkovi a 
Marku Holubovi. Poděkování patří i dalším účinkujícím: paní 
Evě Bažantové, panu Jaroslavu Hejzlarovi, paní Boženě Tymi-
chové, panu Josefu Kejvalovi a slečně Lucii Menclové. Hlavní 
dík za celé nastudování a vedení dětí patři již zmíněné paní uči-
telce Janě Rejzkové. Tato hra se bude uvádět 22. prosince. 
 Za celý soubor Opočenského Kašpárka principál Tomáš 
Fábera.
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k a l e n d á ř  a k c í  —
 
 
 24. května až 30. září na  prvním nádvoří zámku Opočno

— JOSEF ČAPEK - PODOBY
 Výstava originálů obrazů Josefa Čapka.
 Út-Ne 9-12 a 13-16 hod.
 Pořádá město Opočno.

 každou sobotu 14. září - 23. listopadu v KND od 19 hodin
— TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY
 5. října a 2. listopadu prodloužená, 23. listopadu věneček
 Pořádá město Opočno.

 4. - 29. září v KND
— VÝSTAVA U PŘÍLEŽITOSTI 90. VÝROČÍ ZALOŽENÍ  
 PRVNÍHO SKAUTSKÉHO ODDÍLU V OPOČNĚ
 Svaz skautů a skautek slaví 90 let od vzniku Junáku v Opočně.
 Pořádá Junák, svaz skautů a skautek ČR, středisko Opočno.

 pátek 27. září v Mariánském kostelíku od 19 hodin
— POCTA JANU KŘTITELI VAŇHALOVI (1739 – 1813)
 Lukáš Vendl – varhany, Helena Pellarová – soprán
 Pořádá Opočenská beseda.

 neděle 29. září v KND od 18 hodin
— KRÁL ZBOJNÍKŮ
 Muzikál o Robinu Hoodovi. 
 Pořádá ZUŠ Opočno.

 30. září - 31. prosince v KND 
— VÝSTAVA KOMIKSŮ
 Výstava komiksů několika autorů.
 Pořádá město Opočno.

 pátek 4. října v KND od 19 hodin
— PRASE V KUFRU
 Divadelní představení. 
 Předprodej v IC.
 Pořádá město Opočno.

 neděle 6. října v Mariánském kostelíku od 16 hodin
— HERALDOVO KVARTETO
 Koncert v rámci Mezinárodního hudebního festivalu F. L. Věka.

 10. - 12. října na nádvoří zámku Opočno a v přilehlých lesích
— 42. SETKÁNÍ SOKOLNÍKŮ S MEZINÁRODNÍ ÚČASTÍ
 Pořádá klub sokolníků ČMMJ.

 úterý 15. října v městské knihovně od 17.30 hodin
— SEVERSKÉ ZEMĚ
 Cestopisná přednáška Petra Rybáře.
 Pořádá Městská knihovna Opočno.

 4. – 6. října 2013 v areálu sokolské zahrady, sokolovny a  
 zahrádkářské budova v Častolovicích

— ZAHRADA VÝCHODNÍCH ČECH
 15. výstavu ovoce, zeleniny a květin
 Pořádá ZO ČZS  Častolovice, Územní sdružení ČZS  Rychnov  
 n. Kn. a  městys Častolovice.

K R Á L  Z B O J N Í K Ů  O P Ě T  P Ř I C H Á Z Í

Čas od času se stává, že obecenstvo neví, jak dát najevo své nadšení, 
a tak se tleská a tleská a tleská, že až ruce bolí. Takového potlesku (a 
ještě k tomu vestoje) se dostalo Králi zbojníků, muzikálu o Robinu 
Hoodovi, který měl svou premiéru před prázdninami. O představe-
ní už projevila zájem  další města, ale než se účinkující rozjedou do 
okolí, můžeme si ještě legendární příběh vychutnat u nás v Opočně. 
 Nechte se tedy přenést do staré Anglie a podlehněte i vy kouzlu 
pradávného vyprávění. Muzikál Král zbojníků je připraven na 
neděli 29. září od 18 hodin v KND.
 A až budete po představení tleskat, možná budete uvažovat, 
komu vlastně tleskáte nejvíc. Robinovi? Marion? Gisbernovi? 
V té chvíli si vzpomeňte na slova učitelky opočenské ZUŠ Petry Flí-
grové, která představení s mnoha dalšími připravovala. „Všichni ze 
sebe dávají to nejlepší. Celkový dojem z muzikálu ovlivňují všechny 
postavy, nejen ty hlavní.“ Uvidíte, že má pravdu. Při Králi zbojníků 
žije celé jeviště společným příběhem. Příběhem o lásce, příběhem o 
vítězství dobra nad zlem.                                    Za ZUŠ dm  

P O Z V Á N Í  N A  K O N C E R T  - 
P O C T A  J A N U  K Ř T I T E L I 

V A Ň H A L O V I  ( 1 7 3 9  –  1 8 1 3 ) 

Jaký to musel být talent, když se vypracoval z poddanské rodiny na 
autora, jehož skladatelský význam daleko přesáhl hranice tehdejší-
ho rakouského mocnářství a jeho kulturního okruhu! Byl schopen 
se ze svého poddanství vykoupit a stát se – podobně jako později 
Wolfgang Amadeus Mozart – jedním z vůbec prvních nezávislých 
umělců.
 Svůj koncert si Jan Křtitel Vaňhal zaslouží v Opočně nejen 
proto, že v srpnu uplynulo 200 let od jeho úmrtí. Dalším dů-
vodem je to, že v našem městě krátce pobýval. K poctě velké-
ho skladatele, jenž kolem roku 1757 působil jako varhaník 
v Opočně, se rozeznějí varhany v Mariánském kostelíku v pátek 
27. září od 19 hodin. 
 S péčí sobě vlastní se Opočenská beseda jako pořadatel opět po-
starala o to, aby Vaňhalovo dílo bylo předneseno v plné kráse. Opoč-
no přivítá našeho významného varhaníka Lukáše Vendla a vysoce 
ceněnou sopranistku Helenu Pellarovou, kromě J. K. Vaňhala zazní 
např. J. S. Bach. 
 Názvy skladeb a informace o interpretech se posluchači dozví z 
programů. Ukončeme naši pozvánku na poslední koncert cyklu 
Opočno hudební 2013 slovy jednoho Angličana, jenž obdivoval 
Vaňhalova smyčcová kvarteta a symfonie, které vytvořil jeho vznícený 
duch ve šťastných chvílích, kdy cit převládl nad rozumem. Nechte se 
tedy zlákat i těmito slovy, která si do svých poznámek z cest v letech 
1772 – 1774 poznačil Charles Burney, proslulý anglický hudební 
cestovatel.                      Za Opočenskou besedu dm

 ATELIÉR RENATA
pátek 4. října od 19 hodin 

TEMPLÁŘSKÉ SKLEPY ČEJKOVICE
Slavnostní premiéra nové řady špičkových vín NEW CROSS

doplněná o výběrová vína řady SANCTUS VICTORIA.

pátek 25. října od 19 hodin
DOMINIKÁNSKÉ RUMY, KOŇAKY A PIRCHER WILLIAM

Klenoty mezi karibskými rumy, výběrové francouzské koňaky a italské 
hruškové pálenky.
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Z H A S N Ě T E  S V Ě T L A , 
D I V A D L O  J E  T A D Y !

Kodymův národní dům opět ožije ochotnickými soubory, blíží se to-
tiž Divadelní podzim. Oproti loňskému roku dozná určitých změn. 
 Jednou z nich je nové sezení v hledišti. Svou premiéru si židle od-
byly při Jiřím Stivínovi a sedělo se na nich skutečně dobře. Do hledi-
ště se tedy můžeme těšit. A co nás čeká na jevišti?
 Na to jsem se zeptala Petra Fábery, správce KND. 
 Dozvěděla jsem se, že sehnat ochotnické soubory je stále těž-
ší. Proč? „Myslím, že ještě nebyl plně nahrazen dlouholetý režisér 
Václav Čáp, chvíli to bude trvat. Dalším důvodem je čas. Dříve byli 
ochotníci schopni připravit třeba dvě představení během roku. 
Dnes je to jiné, mnohdy se těžko hledá termín, který se hodí všem 
hercům, lidé doslova honí čas. Takže samozřejmě nastudování hry 
pak trvá déle,“ domnívá se správce KND.
 Přesto je divadelní podzim zajištěn, představení budou v říj-
nu a listopadu. První nás čeká už za několik dní. V pátek 4. října 
v 19 hodin to bude divadelní hra s názvem Prase v kufru. 
 Originální název. A což teprve název souboru! Jmenuje se ĎYVA-
DLO NEKLID, je z Trutnova a hraje podle vlastních scénářů. 
 Je těžké rozhodnout, zda je pro divadlo důležitější scénář či 
herecké výkony, ale co se týká toho prvního, sklízí NEKLID 
úspěchy. Autorem scénářů je vedoucí souboru Petr Vanžura, 
o jeho hru Obraz na sekeru projevila zájem Praha a dnes je kus 
v nabídce pro pražská profesionální divadla. S hrou sklízelo Ďy-
vadlo Neklid veliké úspěchy na festivale v Jilemnici, což svědčí 
i o kvalitním obsazení.
 Do Opočna soubor přiveze Prase v kufru. Tato věta zní sama 
o sobě hodně slibně, ještě slibnější však je to, co se o hře píše na 
webových stránkách souboru. Dovolte úryvek, sice vytržený z kon-
textu, přesto zní zajímavě. „Poznáváte sami sebe?! Tak věřte, že 
zhovadilá příslušnost ke kolektivu, která nahrazuje ztrátu vlastního 
sebevědomí, je nic. Proti závisti. A jestli nevěříte, přijďte se podívat 
na drsnou sondu do hlubin bídné lidské duše. Budete se smát. Chví-
li. Potom vás ten smích přejde.“
 Co dalšího Divadelní podzim chystá? Na konci října se můžeme 
těšit na Gogolovu ženitbu v podání herců z Třebechovic, v listopa-
du se v Opočně představí divadelní soubor z Týniště. Vstupenky na 
představení jsou v předprodeji v informačním centru, ceny jsou vel-
mi příjemné – kolem 70 Kč. 
 Jste tedy srdečně zváni na zahájení Divadelního podzimu, při-
pravte se, čeká vás DRSNÁ SONDA DO HLUBIN BÍDNÉ LID-
SKÉ DUŠE.                         dm a Petr Fábera

P O Z V Á N K A  N A  V Ý S T A V U

(a také pozdrav od Jestřába a starého vlka)
... Pojď se mnou tam, kde nebe je vysoké a modré a kde oblaka bílá 
rychleji než kde jinde plují. Slyšíš tu píseň větrů v korunách borovic? 
Slyšíš tu píseň dálek závratných? Tiše a velebně šumí hlavy stromů…
 Slova Jestřába (Jaroslava Foglara) se nedají zapomenout, jsou 
nejen o šumění lesa, ale o všem, co přinesl skauting. Když si udě-
láte čas a zajdete do Kodymova národního domu, můžete se i vy 
dotknout krásných vzpomínek. Možná vzpomínek rodičů či pra-
rodičů, možná vzpomínek vlastních. V každém případě něčeho, 
co stojí za vzpomínání. 
 Výstavu k 90. výročí založení své organizace v Opočně připra-
vili skauti v přízemí KND. Není velká co do rozsahu, přesto dopo-
ručuji udělat si čas. Nejen pro zajímavé texty, nejen pro fotografie, 

kroje a vlajku. Chcete-li se opravdu dotknout míst, kde tiše a veleb-
ně šumí hlavy stromů …, zalistujte ve starých kronikách. Jsou zde 
dokonce i předválečné. 
 Výstava bude v KND až do neděle 29. září. Kroniky a další cen-
né exponáty jsou vystaveny pouze o víkendech, kdy je výstava pří-
stupná v sobotu i v neděli od 13 do 17 hodin. Ukončení bude 
v neděli 29. září v 17 hodin.
 Naši pozvánku zakončí Starý Vlk. Výňatky z jeho dopisu jsou 
jen malou ukázkou toho, co si můžete na výstavě přečíst.           dm

P O H L A Ď T E  Z A  M N E 
A S P O Ň  P O H L E D E M

Čas rychle uplynul a mládí odešlo. Zbyly však vzpomínky, které 
často svádí dostat se v mysli na ta krásná místa, jež bych chtěl 
alespoň pohledem pohladit. Vzpomínám na Opočno, na bratry, 
přátele a kamarády, na chlapeckou školu na Malém náměstí. 
Vzpomínám na letohrádek, na oboru s muflony, daňky i jeleny, 
vzpomínám na Broumar, zámek i velký park zelený s vyhlídkami 
do Orlických hor.
 Vzpomínám na Švamberk a jeho uličky, kde stával domek do-
cela maličký a pod jeho střechou byla naše skautská klubovna. 
Vzpomínám na chlapce jménem Karel Růžička, jak přivedl mne 
do družiny mezi bratry na první junáckou schůzku. Vzpomínám 
také na vedoucí a vybavují se mi jména: Brych, Horák, Falta, bra-
tři Netíkové, Havel, Hofman, Špůr… 
 …Vzpomínám na tábor u Lukavice v roce 1946, jak jsme sta-
věli stany a cpali slamníky na zelené louce. Jak jsme pomáhali 
rolníkům sklízet úrodu a jak oni nám na oplátku přivezli na pole 
velký pecen chleba, tvaroh a podmáslí. Vzpomínám, jak jednoho 
večera vzplál táborový oheň, při kterém jsem složil svůj junác-
ký slib a jak ráno jsem si vzal na památku popel, který chovám 
dodnes. Jak vařili jsme skromně, neboť bylo na lístky, jak místo 
másla mazali jsme chléb povidly a marmeládou a jak jsme při-
tom byli šťastni…
 …Vzpomínám, jak tenkrát byly docela jiné časy: nebyla tele-
vize a docela jinak zrály klasy, tenkrát bylo víc kytek a mnohem 
čistší vzduch, nebyly exhalace a rozvinutý cestovní ruch…
Pohlaďte za mne alespoň pohledem
všechna ta krásná místa,
kam skryl jsem svoje mládí
a kde Duše má
je si naprosto jistá!

Starý Vlk, Jilemnice, 13. září 1993

A vešlA se nám ještě fotkA (nA výstAvě je větší). možná nA ní 
nAjdete brAtrA václAvA rAthouského, bývAlého kronikáře.
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O D E Č T Y  V O D Y

Vážení občané, 
děkuji za vaši pomoc při samoodečtech vodoměrů prováděných na 
konci druhého čtvrtletí. Vzhledem k tomu, že se přiblížil další termín 
pravidelného čtvrtletního odečtu (k 30. 9. 2013), dovolujeme si vás 
znovu požádat o spolupráci a nahlášení stavu vašich vodoměrů (nej-
později do 4. 10. 2 013) způsobem, který vám bude  vyhovovat nejvíce:

1) pomocí odečítacího lístku (pokud budete mít problém s vepsáním 
čísel do vyhrazeného místa, napište odečet čitelně do horní části for-
muláře)
•	 osobně	nebo	poštou	-	TSMO	Vodětín	679,	Opočno	
•	 předat	na	podatelně	MěÚ	Opočno

2) vyplněním formuláře přímo na stránkách www.tsmopocno.cz

3) telefonicky na čísle 725 189 385 nebo 494 667 616 (paní Machúto-
vá)

Pokud je pro vás provedení odečtu náročné, můžete zvolit variantu 
„Stanovení spotřeby výpočtem“.

Více informací naleznete na internetových stránkách nebo se můžete 
dotázat telefonicky na shora uvedených číslech. Odečítací lístek může-
te vystřihnout z Opočenských novin, stáhnout z internetových stránek 
TS  nebo vyzvednout na podatelně MěÚ.
Poslední odečet v tomto roce k 31. 12. 2013 již provedou v kompletním 
rozsahu zaměstnanci TS.

Děkuji. Ing Marek Zelenka, ředitel TSM

ODEČÍTACÍ LÍSTEK 
Technické služby města Opočna, s. r. o.

Jméno:
 
Adresa:
 
Tel:
 
E_mail:
 

      Žádám o spotřebu výpočtem

Datum a podpis: ................................................................................

Š E S T Ý  R O Č N Í K  T U R N A J E 
O P O Č N O  C U P  S U V E R É N N Ě 

O V L Á D L Y  N A D Ě J E 
P R A Ž S K É  S P A R T Y 

Turnaj starších přípravek Opočno cup si za svoji pětiletou 
historii získal skvělé jméno a také na jeho šestý ročník při-
jela do Opočna kvalitní konkurence týmů z Čech a Mora-
vy. Diváci byli nadšeni výkonem možná nového Leonarda 
Kweukeho.

OPOČNO - Na šestý ročník turnaje starších přípravek Opočno 
cup dorazila kvalitní konkurence týmů z Čech a Moravy, aby se 
poprala o možnost umístit štítek se svým jménem na velký pu-
tovní pohár. Poslední tři ročníky vyhrál FC Hradec Králové, jenž 
ale letos na turnaji chyběl. Proto bylo jasné, že se vítězem stane 
tým, pro něhož to bude premiérové vítězství. Diváci mohli v akci 
sledovat šikovné fotbalisty, kteří třeba jednou budou šířit slávu 
naší kopané na nejvyšší úrovni. 
 Pořadatelé ze Spartaku Opočno zvali na turnaj mužstva z Hra-
decka, ale ta musela účast odřeknout, protože v tomto termínu 
už hrála mistrovské turnaje. Ale i přes tento menší problém při-
pravili v Opočně výborný turnaj, už jen účast Sparty Praha, Sig-
my Olomouc, FK Pardubice zaručovala pro ostatní týmy skvělou 
možnost zahrát si a porovnat své umění s největšími talenty ligo-
vých mužstev.
 „Dnes jsme viděli vyrovnané zápasy, ale také ty, kdy se hrálo 
na jednu bránu. Mohli jsme sledovat talenty, které v týmech zá-
řily, ale jeden vyčníval nade vše a jsem úplně unešený z jeho vý-
konu. Jde o sparťanského Kabonga,“ říká předseda fotbalového 
oddílu TJ Spartak Opočno Václav Svatoň starší. 

 Letošního ročníku se zúčastnilo osm týmů, systém turnaje byl 
stejný jako v předešlých letech, hrálo se ve dvou skupinách a po 
odehrání základní části následovaly zápasy o umístění. V prvních 
zápasech modré skupiny si favorizované týmy Sparty a Sigmy I 
s chutí zastřílely proti domácímu Opočnu (0:14), respektive pro-
ti Teplýšovicím (0:12). Bílá skupina byla nepoměrně vyrovnaněj-
ší a divoké výsledky v ní chyběly.
Ze základní skupiny se skóre 27:0
 V průběhu zápasů ve skupinách se rýsovali favorité na semi-
finále. Zcela suverénní byla pražská Sparta, která nedostala gól 
a modrou skupinu vyhrála s impozantním skóre 27:0. V posled-
ním zápase o prvenství ve skupině přehrála Sigmu Olomouc 5:0. 
Bílou skupinu vyhrál bez ztráty bodu FK Náchod před Pardubi-
cemi. Předturnajové prognózy pořadatelům vyšly a do semifinále 
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se dostali favorité. Ve skupině o páté až osmé místo se utkaly týmy 
Sigmy II, Solnice, Teplýšovic a Opočna. 
 Po společném obědě a před začátkem zápasů o umístění byly 
připraveny individuální soutěže ve slalomu na čas a ve střelbě na 
přesnost.
 „Velkou roli hraje u kluků nervozita, ale i tak se dá poznat, jak 
jsou na tom ve svém věku technicky,“ přidal svůj pohled na soutě-
že trenér Sparty Jaroslav Vavříček. 
 V zápasech o umístění se do finále dostaly týmy Sparty a Sig-
my I. Nejprve však v souboji o bronz Náchod přehrál Pardubice 
vysoko 7:0. Finále se hrálo za výborné atmosféry, kterou vytvořili 
rodiče hráčů, ale i ostatní diváci a mladé naděje, jež už svoje účin-
kování v turnaji měly za sebou. 

 Do finále lépe vstoupila Sparta, když se brzo ujala vedení dva 
nula. Sigma snížila v závěru prvního poločasu, ale z následného 
rohu inkasovala a poločas skončil výhrou Sparty 3:1. Sparta zvý-
šila své vedení v polovině druhé půle a Sigma dokázala už jen sní-
žit na konečný stav 4:2. 
 „Sparta zvítězila zaslouženě, dvakrát nás porazila a prvenství 
na turnaji jí patří,“ řekl po finále trenér poražené Olomouce Fran-
tišek Nepožitek. 
 Trenér Sparty Jaroslav Vavříček byl spokojený: „Jsme rádi za 
vítězství a děkujeme pořadatelům za perfektní turnaj, jsme tu 
potřetí a za rok s námi počítejte, protože vám zpět přivezeme váš 
putovní pohár.“

NEJLEPŠÍM HRÁČEM BYL CHRISTOPHE KABONGO
Po radosti sparťanů a smutku Olomouce následovalo slavnost-
ní vyhlášení turnaje. Byly předány poháry, diplomy, sladkosti, 
upomínkové předměty všem týmům a byli oceněni nejlepší hráči 
turnaje. Za zmínku stojí čtrnáct gólů náchodského Václava Scho-
bera, ale hlavně nejlepší hráč, kterým byl zvolen Christophe Ka-
bongo ze Sparty. 
 „Mým vzorem je Leonard Kweuke,“ přiznal krátce po převzetí 
ceny. 
 „On je Čech, já z Konga,“ řekl lámanou češtinou jeho otec, jenž 
syna na turnaji sledoval. Jméno Christophe Kabongo si zapama-
tujte, protože i trenéři Sparty mu věští velkou budoucnost. V ká-
dru Sparty jsme mohli nalézt i další exotická jména – Denis Alija-
gič, otec je Chorvat, a Sebastian Razetto, jehož otec je zase Ital. Je 
vidět, že cizince kluby nemusí draze kupovat až do ligového kádru 
mužů, ale mohou si je vychovat už odmala. Necháme se překvapit, 
koho z nich uvidíme za pár let v rudém dresu v nejvyšší soutěži. 
 Turnaj se povedl ve všech směrech, velká poklona patří domá-
cím pořadatelům za perfektní organizaci. Pomalu se všichni mo-
hou těšit na příští ročník Opočno cup 2014.

INDIVIDUÁLNÍ CENY
Nejlepší hráč: Christophe Kabongo (AC Sparta Praha)
Nejlepší brankář: Daniel Frydrych (SK Sigma Olomouc I)
Nejlepší střelec: Václav Schober (FK Náchod) 14 gólů
Nemladší hráč: Tadeáš Červinka (SK Solnice) roč. 2007
Ryby za nejvíce obdržených branek dostali brankáři Teplýšovic 
a Opočna.
Slalom na čas: 1. Petr Skopal – SK Sigma Olomouc I, Šimon 
Mareš - AC Sparta Praha, Tomáš Cisár – FK Náchod
Střelba na přesnost: 1. Kryštof Daněk – SK Sigma Olomouc 
I, 2. Jan Hruška - Sokol Teplýšovice, 3. Daniel Kaštánek – AC 
Sparta Praha

ZÁKLADNÍ SKUPINY
Bílá skupina: 1. FK Náchod 9b., 2. FK Pardubice 6, 3. SK Sig-
ma Olomouc II 3, 4. SK Solnice 0
Modrá skupina: 1. AC Sparta Praha 9, 2. SK Sigma Olomouc 
II 6, 3. Spartak Opočno 3, 4. Sokol Teplýšovice 0
o 5. až 8. místo
SK Solnice – Spartak Opočno 3:0, Sokol Teplýšovice – SK Sig-
ma Olomouc II 0:4
o 7. místo
Spartak Opočno – Sokol Teplýšovice 1:2
o 5. místo
SK Sigma Olomouc – SK Solnice 2:1
semifinále
AC Sparta Praha – FK Pardubice 3:0, SK Sigma Olomouc – FK 
Náchod 4:1
o třetí místo
FK Náchod – FK Pardubice 7:0 (3:0)
Branky: Schober 4, Gunar 3
finále
AC Sparta Praha – SK Sigma Olomouc 4:2 (3:1)
Branky: Boček, Alijagič, Kabongo, Razetto – Hadaš, Němeček

AC Sparta Praha: Ulrich – Beránek, Mareš, Kaštánek, Chris-
tophe Kabongo, Petržílka, Sebastian Razetto, Boček, Kadlec, 
Denis Alijagič, Kořán

SK Sigma Olomouc I: Frydrych – Kadlec, Samák, Hřivnáč, 
Guzik, Jech, Daněk, Skopal, Hadaš, Smoka, Šmehlík, Něme-
ček, Vítek

KONEČNÉ POŘADÍ TURNAJE: 1. AC Sparta Praha, 2. SK 
Sigma Olomouc I, 3. FK Náchod, 4. FK Pardubice, 5. SK Sig-
ma Olomouc II, 6. SK Solnice, 7. Sokol Teplýšovice, 8. Spartak 
Opočno 

TJ Spartak Opočno děkuje všem sponzorům, bez nichž by 
se Opočno cup nemohl pořádat, a věří, že turnaji zůstanou 
nakloněni i v příštím roce: město Opočno, Královéhradecký 
kraj, Kamenictví Kubala, Uniprint Rychnov n. K., JOPECO 
Náchod, ROS Opočno, ZEAS Podorlicko, REGÉ Opočno, Ob-
klady Novák, Hostinec u Zárybnických, PROFIALARM, STA-
TING, Servisbal Dobruška, PZP, PNEUSERVIS MATYÁŠ 

– OKOLOZAHRADY, AT – COM Opočno, AP stavby, Správa 
lesů KCM Opočno – Kristina Colloredo–Mansfeldová, Zlat-
nictví Iveta – Iveta Janusová, KLUG systems, s.r.o. – centrum 
vodních postelí, RYBY z podhůří Orlických hor, VERMAX 
s.r.o., PENZION JELÍNEK, Nábytek Tichý, Drogerie Zilvar, 
Truhlářství J. Serbousek, Autodoprava Čvrtečka

Martin Šnajdr
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Ú V A H A

Je sobota, vracím se domů. Domů, kde mě čeká můj věrný pes. Ži-
vot plyne podle not daných osudem. Osudem, kterému ovšem mu-
síme vyjít vstříc. Nálada po setkání s přáteli je povznesená. Vykra-
čuji si pěší zónou od Holubu Pitkovou ulicí a je mi fajn. Déšť ustal a 
ovzduší je nabité pozitivní energií. Náhle se po mé pravici vynořuje 
stín. Stín, kterého se nelekám. Naopak. Rodí se zde dílo, sen něko-
lika generací. Štípat se ovšem nemusím, opravdu se mi to nezdá. 
Konečně jsme se dočkali. Žádný monument, pouze jednoduchá 
stavba, která se nesmazatelně zapíše do dějin města Opočna. Přes-
tože jsme patřili mezi první stadiony s umělou ledovou plochou, 
k realizaci zastřešení u nás dochází minutu před dvanáctou.
 Přesto mám chuť někoho políbit. Stojím na rozježděné ploše a 
na zatažené obloze nad nedokončenou střechou jasně září hvězda. 
Spíš jenom hvězdička naděje. V této chvíli ji vidím jen já, ale její op-
timistická záře se dere pod kůži. Ani trochu se nebráním a vychut-
návám slastné opojení. Nebe začíná brečet dojetím. Nebo to jsou 
snad ti, kteří se tohoto okamžiku nedočkali? Rodí se krytý zimní 
stadion a já jsem u toho!!! Promočený, ale šťastný. 

V Opočně dne 9. července 2005
Miloš KOPECKÝ – pod vlivem emocí

M I L O Š  K O P E C K Ý

Jsou lidé, kteří i přes své velké zdravotní problémy rozdávají 
úsměv a optimismus všem kolem sebe. Jsou lidé, kteří, i když jim 
samotným není zrovna nejlépe, pracují pro ostatní, jsou spoleh-
liví a ochotní. Když odejdou z našeho pozemského světa, zůstane 
po nich na zemi prázdné místo. 
 Takovým člověkem, který nám všem bude velmi chybět, byl 
určitě Miloš Kopecký. Pro většinu z nás to byl prostě Miloš. Já si 
nevzpomínám, že bych ho někdy viděla zamračeného. Jeho pří-
jemný hlas, úsměv, optimismus, houževnatost, s jakou zvládal 
svůj osud, jeho charisma mě vždy přiměly k pokoře. Když jsem 
mu někdy volala o sportovní výsledky do Opočenských novin a 
on byl v právě v nemocnici, jen řekl: „ Já jsem teď v nemocnici, ale 
přinesou mi notebook a co nejdřív ti je pošlu. Kdy to potřebuješ?“ 
a pak mi jen napsal do emailu: Ahoj Jano, tak zase něco málo ze 
sportu. Měj se pěkně! Miloš 

 Nic víc. Nepsal o tom, že mu není dobře, o bolestech, které 
má, o tom, že už několik nocí nemůže bolestí ani spát, nepsal o 
tom, jaké úsilí musel vynaložit a kolik času nad tím strávil, než 
všechny výsledky za opočenské sporty posháněl a sepsal.
 Na této stránce  Opočenských novin tedy žádné sportovní vý-
sledky nenajdete. Miloš nám je už z nebeského notebooku po-
slat nemůže, i když vím, že by moc chtěl. Jsou lidé, po kterých se 
místo na zemi zaplňuje jen velmi těžce. Jedním z nich je Miloš 
Kopecký.  
 Všichni jsme ho měli rádi a on měl rád nás. 
 Dovolte mi, abych mu prostřednictvím Opočenských novin 
poslala nebeskou poštou vzkaz od nás všech:

Milý Miloši, 
pokud v nebi hrají andělé hokej, určitě nemají webové stránky a 
zpravodaje novin. Tak nezapomeň, co ses tady na zemi naučil a 
jak Ti to výborně šlo. A myslím, že tam budeš platný i jako aktiv-
ní hráč a ukážeš jim, jak se hraje hokej u nás v Opočně. Přejeme 
Ti, abys vždy trefil branku a aby se v nebeském rozhlase ozvalo: 
Na 3:0 zvýšil Miloš Kopecký. Je to jeho hattrik. 
 Milý Miloši, dnes se s Tebou loučíme, ale v našich srdcích 
žiješ dál. Ten, kdo se jednou zapsal do srdcí lidí, ten v jejich srd-
cích zůstane už navěky. 
Děkujeme Ti za vše, Miloši. 
 Za všechny, kteří Tě měli rádi, Jana Hrnčířová a celá re-
dakce Opočenských novin.

Č Í S L A  V  N E B E S Í C H

Zadní stránka novin, výsledky sportovních utkání, komentáře 
a srovnávací tabulky. Toto vše patřilo člověku, který sportov-
nímu světu věnoval celý život. Miloval sport nadevše. Žádné 
utkání se neobešlo bez jeho komentářů, kdy se jeho hlas ozý-
val z amplionu na zimním stadionu, ... kdo dal gól, kdo faulo-
val a kdo byl vyloučen... Ano, mluvím o člověku, který se stal 
pojmem pro celé sportovní Opočno. Tak to cítím já a věřím, že 
i mnoho z vás „Opočeňáků“. 
 Odešel člověk, kterému bych ráda poděkovala za jeho obě-
tavou práci, kterou pro město Opočno dělal, za jeho články do 
Opočenských novin, za jeho slova povzbuzení, která pro kaž-
dého měl, za jeho rady a nápady, kterých bylo dost a dost. 
Nevím, zda to mohu takto napsat, ale cítím to tak a věřím, že 
to pochopíte. 
 „Kráčím si po cestě daleko od domova, kolem mě projíždějí 
auta, jedno za druhým, ...až na jedno, to přibrzdí, zpomalí, za-
dívám se do něho a s úsměvem prohlásím, …jé, to je jak Miloš 
Kopecký od nás z Opočna… usmívám se… Nevím, připome-
nutí, rozloučení, ... není to důležité, ale pro mě toto setkání 
zůstane jako vzpomínka. 
 Za celé město Opočno, Miloši, děkujeme a vzpomínáme.

 Šárka Škrabalová
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